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Zápis z 11. zasedání Regionální stálé konference Královéhradeckého kraje 

 

Datum a místo konání:  

6. března 2018, od 9:30 hod., Hotel Tereziánský dvůr, Jana Koziny 336, 500 00 Hradec Králové 

 

Přítomni: 33 (viz prezenční listina) 

- Členská instituce RSK dle statutu (členové s hlasovacím právem), přítomno 15 členů z 19 

- Stálí hosté, ostatní hosté, zástupci sekretariátu RSK  

 

Program zasedání: 

1. Úvod předsedy RSK a schválení programu jednání 

2. Plnění usnesení a výsledky hlasování per rollam 

3. Aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

4. Stav čerpání dotací na krajské silnice z IROP 1.1 a aktualizace seznamu silnic 

5. Příprava KHK na období po roce 2020 a tvorba krajské strategie 2021+ 

6. Aktuální informace sekretariátu RSK KHK 

7. Výstupy Analýzy potřeb měst a obcí v ČR 

8. Aktuální informace za integrované nástroje ITI a CLLD 

9. Aktuální informace za akční plány rozvoje vzdělávání v KHK 

10. Další, diskuze, závěr 

1. Úvod  

Místopředseda RSK a 1. náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje Mgr. Martin Červíček uvítal 

přítomné členy a hosty a úvodním slovem zahájil 11. zasedání RSK.  

Předseda RSK oznámil počet přítomných členů RSK a potvrdil usnášeníschopnost RSK. Předseda dále 

oznámil zapisovatele zápisu z jednání RSK – Mgr. Tomáš Merta (zástupce sekretariátu RSK, Centrum 

investic, rozvoje a inovací). 

Místopředseda RSK představil jednotlivé navržené body programu RSK a dal hlasovat o jeho 

odsouhlasení. 

Schváleno jednomyslně 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., vedoucí Oddělení rozvoje a inovací CIRI, v úvodu seznámila přítomné  

s aktualizací členů a hostů RSK KHK. V členské základně byl oznámen nový zástupce Agentury pro 

sociální začleňování (Bc. Ivana Hrubá a její náhradník Ing. Milan Greineder), nový náhradník za RIS3 

manažera KHK (Ing. Pavel Šubrt z KÚ KHK) a Město Hradec Králové (Ing. Tomáš Jeřábek z MMHK). Za 
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stálé hosty byl oznámen zástupce Úřadu Regionální rady NUTS II Severovýchod (Ing. Helena 

Kubíčková, která je pověřena vedením úřadu). 

2. Plnění usnesení a výsledky hlasování per rollam 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček představil plnění jednotlivých usnesení RSK KHK z jednání 

dne 11. října 2017 a reakce řídících orgánů (MPSV a MPO) na usnesení RSK KHK č. 4/3/2017/RSK. 

Toto usnesení bylo řešeno na 8. zasedání Národní stálé konference (NSK) dne 14. 12. 2017. 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. představila reakci MPSV. MPSV je dle jeho reakce schopno podpořit  

a podporuje sociální podniky, mimo jiné dlouhodobě podporuje z OP Zaměstnanost sociální 

podnikání. ŘO OPZ podniká nezbytné kroky k tomu, aby v budoucnu mohla být vyhlášena výzva na 

podporu sociálního podnikání formou finančních nástrojů.  

MPO sdělilo, že přestože je ŘO OP PIK připraven v rámci platného programového rámce na vyžádání 

projednat případné návrhy úprav i mimo pravidelně konané Platformy přípravy výzev, v případě  

III. výzvy programu Úspory energie již taková úvaha možná není, protože tato výzva byla 1. listopadu 

2017 vyhlášena. Zároveň upozornilo, že veškeré změny modelu hodnocení podléhají následnému 

schválení Monitorovacím výborem, které obecně není příliš nakloněn zvýhodňování jakýchkoli 

subjektů nad rámec jejich současné bonifikace v hospodářsky znevýhodněných regionech  

a v okresech s vyšší než průměrnou nezaměstnaností. 

Místopředseda RSK dále informoval o výsledcích hlasování per rollam k těmto bodům:  

 Stanovisko Regionální stálé konference k vymezení území realizace a dopadu Místních 

akčních plánů rozvoje vzdělávání II (stav k 10. 12. 2017) 12. prosinec – 15. prosinec 2017 

Výsledky hlasování: Hlasování se zúčastnilo celkem 17 z 19 členů RSK. Všech 17 členů 

hlasovalo pro schválení. Návrh usnesení byl přijat. 

Usnesení 1/11/2018/RSK 

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje vymezení území  

a nositele projektů MAP II v Královéhradeckém kraji za ORP Broumov, Dobruška, Dvůr 

Králové nad Labem, Hořice, Hradec Králové, Jaroměř, Nové Město nad Metují, Nový Bydžov 

a Trutnov a ukládá předsedovi RSK KHK podepsat „Stanovisko Regionální stálé konference  

k vymezení území realizace a dopadu Místních akčních plánů rozvoje vzdělávání II“ (stav  

k 10. 12. 2017). 

 Stanovisko Regionální stálé konference k vymezení území realizace a dopadu Místních 

akčních plánů rozvoje vzdělávání II (stav k 5. 2. 2018) 6. únor – 11. únor 2017 

Výsledky hlasování: Hlasování se zúčastnilo celkem 17 z 19 členů RSK. Všech 17 členů 

hlasovalo pro schválení. Návrh usnesení byl přijat. 
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Usnesení 2/11/2018/RSK 

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje vymezení území  

a nositele projektů MAP II v Královéhradeckém kraji za ORP Jičín, Kostelec nad Orlicí, 

Náchod, Nová Paka, Rychnov nad Kněžnou, Vrchlabí a ukládá předsedovi RSK KHK podepsat 

„Stanovisko Regionální stálé konference k vymezení území realizace a dopadu Místních 

akčních plánů rozvoje vzdělávání II“ (stav k 5. 2. 2018). 

3. Aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

Ing. Radana Leistner Kratochvílová ze sekretariátu NSK a vedoucí oddělení řízení strategie 

regionálního rozvoje MMR představila aktivity v oblasti působnosti MMR a sekretariátu NSK.  

Výhled stěžejních aktivit Odboru regionální politiky MMR na rok 2018:  

 Strategie regionálního rozvoje ČR 2021+ (SRR21+) – tvorba návrhové a implementační 

části, byla rovněž zahájena činnost tematických pracovních skupin (PS) a PS 

implementační.  

 Tvorba Koncepce podpory venkova (KPV) – dlouho diskutované téma ohledně 

koncepčního uchopení venkova, bude vytvořen dokument, který bude navazovat na SRR 

a bude se věnovat specificky podpoře venkova (komplexní uchopení). Budou následovat 

dotazníková šetření mezi územními partnery pro získání konkrétních dat. Ve 2Q/2018 by 

mělo dojít k finalizaci KPV. Důležité je spojit tuto agendu pod jeden rezort.  

 Aktualizace Souhrnného akčního plánu hospodářské restrukturalizace Ústeckého, 

Moravskoslezského a Karlovarského kraje. Pilotní projekt – bude rozšířeno i na ostatní 

kraje, resp. na jejich hospodářsky slabé oblasti.  

 Procesní evaluace územní dimenze – očekává se aktivita ze strany sekretariátů RSK 

 Zasedání NSK – v roce 2018 budou celkem 3 zasedání a to 14.–15. března, v červnu a na 

podzim (hlavním důvodem těchto setkání je tvorba SRR21+ a finanční rámec EU na 

navazující období). 

Program Podpora rozvoje regionů 2019+: 

 V roce 2018 zahájeno projednání s partnery a komunikace s MF (nedostatek finančních 

prostředků a velké převisy v některých výzvách).  

 Koncepční a kombinované vstupy: RAP, SRR 14–20, příprava SRR21+ a další zdroje.  

 Chystá se rozšíření podpory i na menší města do 10 tisíc obyvatel (zatím v jednání), 

v současnosti jsou z Programu rozvoje a obnovy venkova podporovány pouze obce do 3 000 

obyvatel 

 Návrh programu se zašle sekretariátům RSK k připomínkování 
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Akční plán SRR 2019–2020: 

 V roce 2018 probíhá příprava AP, do vlády půjde v roce 2019.  

 Vstupem rezortů je prioritizace aktivit SRR + popis + národní dotační tituly).   

 Vstup regionů prostřednictvím RSK (prioritizace aktivit SRR prostřednictvím RAP + krajské 

dotační tituly).  

Co se očekává od RSK v roce 2018: 

 Aktivní činnost v pracovních skupinách při tvorbě SRR – nutný předpoklad pro 

vykomunikovanou, respektovanou a na priority zaměřenou strategii 

 Koordinace potřeb území při přípravě programového období 2020+ (očekává se věcná 

diskuse na potřebami jednotlivých aktérů a intenzivní komunikaci uvnitř zastřešujících 

organizací) 

 Prezentace aktivit RSK směrem do území 

Strategie regionálního rozvoje ČR 2021+: 

 v 1. pol. 2018 příprava návrhové části 

 v 2. pol. 2018. příprava implementační části 

 listopad–prosinec 2018 připomínkování (zpětná vazba by měla být co nejrychlejší)  

 2Q 2019 předložení SRR vládě 

 Metodika SRR:  

o Důležitost/významnost – neřešit dílčí (lokální) problémy, ale jen ty, které by měly být 

řešitelné z národní úrovně 

o Určitá specifika – v odlišných územních kontextech je nutné jiné řešení   

o Územní důsledky – plošné opatření bude mít v různých územích odlišné důsledky 

(důležitost územní dimenze) 

o Konkrétní řešení – ze státní úrovně nejsou nástroje pro řešení daného problému 

 Pracovní podoba strategických cílů (celkem 6)  

o 5 z nich vychází dle typologie území – metropolitní území, aglomerace, regionální 

centra, SPR, nejslabší území – periferie, venkov  

o 6. cíl je průřezový (kvalitní veřejná správa) – typová opatření a akční plány k cílení 

konkrétní podpory. 

Národní koncepce realizace politiky soudržnosti v ČR po roce 2020 (NKR): 

 Vytváří se paralelně se SRR21+ a vstupuje do SRR21+ v návaznosti na územní dimenzi 

 26. března 2018 se uskuteční kulatý stůl k budoucnosti politiky soudržnosti 2020+  

 2Q 2019 předložení vládě 
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V poslední části prezentace MMR bylo stručně představeno čerpání v  národních dotačních titulech 

MMR (většina výzev skončila v lednu, vyhodnocování stále probíhá, snížila se alokace z důvodu 

menšího rozpočtu, obce však o PORV mají stále velký zájem) a evropských dotací. 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček otevřel diskuzi a v úvodu kvitoval práci MMR v souvislosti 

s rozvojem venkova, bez národních dotací totiž rozvoj venkova nebude možný. Zároveň zdůraznil, že 

kraje by měly být maximálně zapojeny do tvorby SRR21+. Dle Ing. Radany Leistner Kratochvílové 

považuje MMR kraje za své hlavní partnery. PS Regionální SRR21+ je složena ze zástupců krajů, 

odborů RR krajů a RSK. 

Mgr. Petra Kulíška z Krajského sdružení MAS zajímalo, zda současná vláda v demisi ovlivnila čerpání 

prostředků z EU. Dle pí. Kratochvílové se čerpání a práce nějak nezastavily, a to z důvodu tlaku na 

rezorty a milníky. Nastavené mechanismy tak fungují stejně jako předtím.  

Prezentace MMR je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

4. Stav čerpání dotací na krajské silnice z IROP 1.1 a aktualizace seznamu silnic 

Ing. Jana Štěrbová, projektová manažerka CIRI, informovala o aktuálním stavu čerpání IROP 1.1  

a dalších plánech.  

 Královéhradecký kraj podal do výzvy č. 1 IROP SC 1.1 projekty s celkovými způsobilými výdaji 

(CZV) za více než 900 mil. Kč a dotací EU téměř 770 mil. Kč 

 Do výzvy č. 70 IROP SC 1.1 byly podány projekty s CZV 477 mil. Kč a dotací EU 406 mil. Kč, 

v plánu je čerpání přes 660 mil. Kč (odhaduje se, že bude vyšší)  

 Radou KHK byl dne 19. 2. 2018 schválen balíček č. 5 + zásobník projektů 

Plán a východiska dalšího čerpání: 

 Jsou připraveny projekty s CZV více než 1,5 miliardy Kč. Problémem je kontinuita navazující 

na výzvu č. 70. Majetková připravenost zabírá hodně času a z pohledu přijatelnosti projektů 

má IROP nastavené určité specifické podmínky týkající se technického řešení rekonstrukce  

a modernizace silnic. Potřeba dát impuls na MMR, aby začalo s kraji jednat o nastavení 

čerpání ve výzvách po roce 2018. Výzva 70. konči k 21. 12. 2018, v harmonogramu výzev není 

plánována navazující výzva pro roky 2019+ a nejsou známy budoucí podmínky čerpání. 

Důležitým aspektem jsou úspory, jež bude chtít kraj vyčerpat, a které je nutné znovu zapojit 

do výzev IROP.  

Mgr. Martin Červíček konstatoval, že KHK je lídrem čerpání v IROP SC 1.1. Rozběhla se příprava 

dalších projektů za cca 1,5 miliardy Kč a je důležité pokračovat v  další výzvě (především je potřeba 

znát všechny podmínky s určitým předstihem). V návaznosti na dopis ministryně pro místní rozvoj je 

na něj připravena reakce s tím, že by se mělo pokračovat v dalších výzvách, viz návrh Usnesení 

3/11/2018/RSK. 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
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Ing. Miroslav Uchytil, starosta Chlumce nad Cidlinou, není spokojen s činností SFDI, který stále 

nerozhodl, kam půjdou peníze. Starostové a kraje na tento krok čekají. Mgr. Martin Červíček 

reagoval, že během výjezdního zasedání vlády v KHK se kraj vyjádří k tomuto problému a bude chtít 

od státu vyjádření, jestli budou alokovány prostředky na rekonstrukci silnic. V chodu je řada projektů 

a stavebních řízení, avšak nejsou finanční prostředky na tyto projekty.  

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o návrhu Usnesení 3/11/2018/RSK.  

„RSK projednala stav čerpání alokace IROP „SC 1.1 Zvýšení regionální mobility prostřednictvím 

modernizace a rozvoje sítí regionální silniční infrastruktury navazující na síť TEN -T“ ze strany 

Královéhradeckého kraje a vyzývá MMR k zahájení dialogu o nastavení výzev pro SC 1.1 IROP 

s  cílem optimalizace čerpání zbývající alokace SC 1.1 IROP a čerpání úspor z realizace 

schválených projektů“  

Schváleno jednomyslně (15 hlasovalo pro). 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o návrhu Usnesení 4/11/2018/RSK.  

„RSK KHK schvaluje Přílohu č. 1 RAP KHK (seznam silnic KHK financovatelných z IROP 1.1) – 

verze únor 2018“  

Schváleno jednomyslně (15 hlasovalo pro). 

Prezentace MMR je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

5. Příprava KHK na období po roce 2020 a tvorba krajské strategie 2021+ 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. vedoucí Oddělení rozvoje a inovací CIRI, představila přípravu kraje na 

období po roce 2020 včetně tvorby krajské strategie 2021+.  

Zapojení regionu do procesu tvorby SRR 21+: 

 Zástupce RSK – práce v regionální PS SRR 

 Připomínkování analytické části 

 Předávání informace o procesu tvorby prostřednictvím setkání sekretariátů RSK a odborů 

regionálního rozvoje (červen 2017, září 2017) 

 Pro další období se vyžaduje silnější zapojení v návrhové a realizační části SRR21+ 

prostřednictvím zástupců RSK a silnější zapojení při tvorbě akčních plánů SRR21+  

a RAP 

SRR21+ a její propojení s tvorbou Strategie rozvoje Královéhradeckého kraje 2021+ (SRK21+): 

 Zadání pro analýzy SRK zaměřené na územní průměty témat v krajském měřítku 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
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 Monitoring a evaluace SRR21+ – stanoveny společné indikátory, jichž prostřednictvím bude 

monitorováno naplňování SRR21+ prostřednictvím SRK21+ 

 Implementační část SRR21+ – provázání se SRK21+ prostřednictvím RAP 

Strategie rozvoje Královéhradeckého kraje 2021+: 

 Role RSK – koordinační platforma procesu tvorby SRK21+. Je potřeba využít pracovní skupiny 

RSK. Očekává se mj. intenzivní zapojení PS Obce a města a zapojení dalších stakeholderů.  

 Tvorba SRK21+ je hrazena z OP Zaměstnanost, projekt bude realizován do 31. 10. 2019 

 Byly zahájeny analytické práce – problémová analýza 

 Zapojení regionálních pracovníků ORP (celkem 15) – setkání v únoru 2018, čekají na zadání 

 18. 4. 2018 proběhne setkání pracovních skupin RSK a zastupitelů KHK (seznámení se 

SRK21+) 

 Vstupní analýzy zpracovány do podoby „atlasu“, online verze je dostupná na 

www.chytryregion.cz/mapy 

Nejbližší plánované kroky v procesu SRK21+: 

 Aktivní zapojení regionálních pracovníků 

 Zapojení obcí (šetření) 

 Sběr projektových záměrů 

 Analytické práce a návrhy SWOT (projednání v PS)  

 Workshopy v regionech (seznámení s výstupy plus specifická témata – hospodářsky slabá 

území a venkov, rozvoj průmyslové zóny, Smart region ve Vrchlabí) 

Aktivity v Chytrém regionu: 

 Představení webové platformy Chytrý region (www.chytryregion.cz) 

 Proběhl workshop Doprava (17. 10. 2017) 

 V plánu workshop Chytrá hospodaření s vodou (28. 3. 2018)  

 Účast na SMART Region Tour, Teplárenských dnech v HK a Urbisu v Brně (společně s ITI, HK, 

CzechInvestem a krajem) 

Aktivity pro podporu rozvoje regionu: 

 Podpora podnikání, výzkumu a inovací – úzká spolupráce s agenturou CzechInvest 

 Podpora zaměstnanosti  

o Pokračování projektu Zaměstnaný absolvent 

o Nový projekt z OP Zaměstnanost na podporu sociálních podniků a absolventů 

speciálních škol 

o Proběhne Veletrh sociálního podnikání (11. 5. 2018) 

o Tvorba webové platformy Zaměstnaný region (www.zamestnanyregion.cz) 

https://www.chytryregion.cz/mapy
https://www.chytryregion.cz/
http://www.zamestnanyregion.cz/
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Na konci své prezentace představila RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. návrh Usnesení 5/11/2018/RSK.  

 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o návrhu Usnesení 5/11/2018/RSK.  

„RSK KHK bude vykovávat koordinační platformu v přípravě regionu na programové období po 

roce 2020 včetně tvorby Strategie rozvoje KHK 2021+ a doporučuje aktivní zapojení všech 

členských subjektů v RSK včetně pracovních skupin RSK do celého procesu 

Schváleno jednomyslně (15 hlasovalo pro). 

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

6. Aktuální informace sekretariátu RSK KHK 

Ing. Ladislav Mlejnek ze sekretariátu RSK KHK a vedoucí úseku rozvoje CIRI informoval  

o zrealizovaných aktivitách v oblasti působnosti RSK KHK od posledního jednání RSK KHK v říjnu 2017. 

 

V prezentaci byla představena Výroční zpráva RSK za rok 2017, její struktura a aktivity RSK KHK v roce 

2017. Byly zmíněny vybrané bariéry čerpání ve výzvách operačních programů – největší problémy 

jsou v čerpání v OP PIK na vysokorychlostní internet (příprava nové výzvy, jednání pokračují) , a bílá 

místa v dotačních tématech. 

 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o návrhu Usnesení 6/11/2018/RSK.  

„RSK KHK schvaluje Výroční zprávu RSK za rok 2017“  

Schváleno jednomyslně (15 hlasovalo pro). 

RIS3 manažer KHK Daniel Všetečka, MSc., informoval RSK o proběhlém jednání PS Výzkum, inovace  

a podnikání (Rada pro výzkum, vývoj a inovace) ze dne 28. 2. 2018. PS schválila aktualizaci Akčního 

plán RIS3 2017/2018, iKAP byl schválen jako RIS3 strategická intervence. V současnosti probíhá 

aktualizace RIS3 strategie a bylo realizováno 30 rozhovorů s řediteli firem. V procesuje  tvorba a řízení 

Regionální inovační značky Královéhradeckého kraje, pracovní verze konceptů – slogan „Dobrý život, 

to je věda“.  

Ing. Ladislav Mlejnek dále představil předběžný harmonogram akcí RSK KHK v roce 2018. PS Cestovní 

ruch bude v březnu řešit hodnotící stanoviska (Hodnocení vazby projektů na regionální strategie 

v Národním programu podpory rozvoje cestovního ruchu v regionech 2018, dotační titul č. 3 Rozvoj 

veřejné infrastruktury CR – v KHK 5 projektů, 62 projektů v ČR). 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
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Velkým problémem je čerpání v OP PIK SC 4.1, konkrétně se jedná o vysokorychlostní internet. 

V únoru zaslala ministryně pro místní rozvoj dopis na hejtmany – 7 obcí podalo podnět. Dle Mgr. 

Martina Červíčka se kraj chystá obce v této aktivitě podporovat. 

 

Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana zodpovědná za oblast školství, kultury a sportu, 

podotkla, že kraj má zájem o vysokorychlostní internet ve školských zařízeních kraje. Bylo by dobré, 

kdyby byly v tomto dotačním titulu oprávněnými příjemci i kraje. Ing. Radana Leistner Kratochvílová 

na podnět reagovala a konstatovala, že stále probíhají jednání, problematika vysokorychlostního 

internetu bude řešena na NSK, zasedání se za MPO zúčastní Mgr. Ondřej Malý, náměstek ministra 

průmyslu a obchodu pro internetizaci České republiky. 

 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o návrhu Usnesení 7/11/2018/RSK.  

„RSK KHK doporučuje MPO, MMR, MV, řídícím orgánům OP PIK a NOK vést intenzivní dialog se 

zástupci územních partnerů a potenciálních žadatelů nad úpravou podmínek připravovaných 

výzev na vysokorychlostní internet z fondů EU s cílem efektivního čerpání evropských dotací na 

tuto oblast v ČR“  

Schváleno jednomyslně (15 hlasovalo pro). 

Další problémy, resp. bariéry čerpání dotací, byly identifikovány v IROP SC 2.4 – infrastruktura 

středních škol. Ředitel CIRI JUDr. Bc. Lukáš Korych okomentoval návrh Usnesení 8/11/2018/RSK. 

Problém se týká převážně výběrových řízeních, kde se velmi špatně soutěží dodavatelé pro 

konektivitu. Kraj apeluje na prodloužení data ukončení realizace projektů za termín 31. 12. 2018 a na 

urychlené vydání připravované metodiky k možnému prodloužení termínu realizace. Problémy 

spojené s realizací projektů z 32. a 33. výzvy IROP kromě KHK identifikuje i 6 dalších krajů. 

 

Mgr. Martina Berdychová zmínila, že další výzva v IROP SC 2.4 na infrastrukturu středních škol již není 

naplánovaná, kraj má však zásobník projektů (i na speciální školy) a uvítal by další výzvu v IROP SC 

2.4. Mgr. Martin Červíček tímto potvrdil, že kraj dává najevo, že má reálné potřeby, projekty jsou 

připraveny a je potřeba na tyto projekty nalézt vhodné finance, např. i z IROP SC 2.4. 

Mgr. Petr Kulíšek dodal, že podnět by měl být formulován i na základní školy. Návrh usnesení se tímto 

nemění. Nicméně, RSK KHK zašle podnět na ŘO IROP, zda se plánují další výzvy na střední a základní 

školy. 

Ing. Leoš Macura, ředitel Centra pro regionální rozvoj v HK, doplnil, že bariéra čekání na výsledek 

kontrol zadávacích podmínek předmětných veřejných zakázek ze strany CRR byla odstraněna, subjekt 

nyní nemusí čekat na výsledek kontrol a může ve svých aktivitách pokračovat. JUDr. Bc. Lukáš Korych 

konstatoval, že o kontrolách byly vedeny diskuze, CRR s účinností od 1. března 2018 zastavilo 

kontroly, nyní je to vše na zodpovědnosti příjemců. Bez ohledu na tuto skutečnost by bylo dobré 

stávající znění usnesení ponechat. 
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Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o návrhu Usnesení 8/11/2018/RSK.  

„Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje:  

 Projednala problémy spojené s realizací projektů z 32. a 33. výzvy Integrovaného 

regionálního operačního programu (dále jen „IROP“), zejména v  návaznosti na realizaci 

veřejných zakázek a s tím souvisejících problémů při výběru dodavatelů z důvodu 

dostupné kapacity na trhu v jednotlivých odvětvích (např. konektivita) a rovněž 

z důvodu čekání na výsledek kontrol zadávacích podmínek předmětných veřejných 

zakázek ze strany Centra pro regionální rozvoj. 

 V návaznosti na termín ukončení realizace projektů, stanovený výzvami č. 32 a 33 IROP 

do 31. 12. 2018, a problémy dle bodu I. tohoto usnesení, upozorňuje na významné 

riziko nezahájení realizace u některých z těchto projektů, neboť příjemce dotace 

nebude mít na základě zadávacích řízení vybrány dodavatele všech aktivit projektu.  

 Vyzývá Ministerstvo pro místní rozvoj, jakožto řídící orgán IROP, k  prodloužení termínu 

realizace projektů z 32. a 33. výzvy IROP za termín 31. 12. 2018, případně aby v  co 

nejkratší možné době, nejpozději pak do konce měsíce března 2018, vydal 

připravovanou metodiku k možnému prodloužení termínu realizace výše uvedených 

projektů.“  

+ doplňující podnět na ŘO IROP, zda se plánují výzvy na střední a základní školy (kraj má připraven 

zásobník projektů) 

Schváleno jednomyslně (15 hlasovalo pro). 

Po přestávce představil Ing. Ladislav Mlejnek strukturu Zprávy o hodnocení plnění RAP KHK.  

 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o návrhu Usnesení 9/11/2018/RSK.  

„RSK KHK schvaluje Zprávu o hodnocení plnění Regionálního akčního plánu KHK za rok 2017“  

Schváleno jednomyslně (13 hlasovalo pro). 

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

7. Výstupy Analýzy potřeb měst a obcí v ČR 

Ing. Miroslav Uchytil, starosta města Chlumec nad Cidlinou a zástupce SMO ČR, představil RSK KHK 

výstupy „Analýzy potřeb měst a obcí v ČR“.  

 

Analýzu zpracovala Přírodovědecká fakulta Univerzity Karlovy společně se společností MEPCO s. r. o. 

Analýza je postavena na dotazníkovém šetření (10 otázek), které proběhlo mezi starosty a primátory 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
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na jaře 2017. Cílem analýzy bylo identifikovat a vyhodnotit aktuální potřeby měst a obcí ČR a tím 

identifikovat problémové oblasti. Na dotazník odpovědělo celkem 732 obcí (12 % z ČR) s celkem  

3,3 mil. obyvateli. 

 

Co obce vnímají jako úspěchy: 

 

 Technická infrastruktura – výstavba, rozšíření nebo modernizace místní infrastruktury, 

vodohospodářská infrastruktura a odpadové hospodářství (p. Uchytil: podpora mini čističek 

není dobrým krokem, zvyšují se požadavky na čističky vod a kvalitu pitné vody).  

 Školství – zvyšování kapacit MŠ a ZŠ, zateplování veřejných budov (p. Uchytil: není dobré 

zvyšovat kapacity škol, obyvatel bude obývat). 

 Péče o obyvatelstvo – kultura, sport (sportoviště) a zdraví (péče o seniory, sociální služby aj.) 

 Revitalizace částí měst a obcí – opravy náměstí, historická jádra, návsi, kulturní památky 

 Opravy sakrálních staveb – (p. Uchytil: EU nepodporuje jejich opravu, zastupitelé často 

apelují na církev, ať sama tyto stavby opravuje za své vlastní prostředky) 

Co obce vnímají jako problém: 

 Dopravní dostupnost, přetíženost a parkování – p. Uchytil: potenciál pro meziobecní 

spolupráci (školní autobusy mezi malými obcemi) 

 Nedostatek kvalifikovaných pracovníků 

 Sociálně vyloučené lokality 

 p. Uchytil: státní správa – dochází k stále intenzivnější centralizaci, obce si nemohou dovolit 

platit vysoké částky za drahý software pro činnost přenesené působnosti státní správy pro 

své obyvatele 

 p. Uchytil: příliš mnoho kontrolních orgánů stěžuje práci obcí a čerpání dotací 

Polarita vnímaných problémů: 

 Dle velikostní kategorie obcí (města x obce) – p. Uchytil: apel na kraj, aby změnil podmínky 

v POV a podporoval i obce nad 3 000 obyvatel, které mají části venkovského charakteru (kvůli 

nastavení programu nelze ani tyto části podporovat), dle Mgr. Martina Červíčka nemá tento 

návrh v Radě kraje oporu. 

 Dle typu území (dynamicky rostoucí metropolitní a městské regiony a jejich zázemí x periferní 

regiony a jejich zázemí) 

Stárnutí obyvatel, úbytek obyvatel a vylidňování obcí: 

 Nejvýznamnější faktor ovlivňující budoucí rozvoj obcí – p. Uchytil: stárnutí jako fenomén – 

v kraji budou do 10 let významně chybět kapacity pro seniory (potřeba dalších domovů 

důchodců), denní stacionáře nemají taktéž volné kapacity. Jedná se o výzvu pro kraj, jak se  

v budoucnosti postaví k rozšiřování kapacit. 



 

 

Projekt „Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje II“ je spolufinancován Evropskou unií. 

 

   

 

 p. Uchytil: města se budou starat o terénní práce pro menší obce 

 p. Uchytil: podnět od charity – potravinové řetězce musí prošlé potraviny darovat charitám, 

ty na to nemají kapacity, sociální pracovníci ve městech by měli pro spádový region spravovat 

tzv. potravinovou banku, obce by měly mít smlouvy s obchodními řetězci a samy by měly 

potraviny pro potřebné rozdělovat 

 p. Uchytil: chybí praktičtí lékaři a zubaři. 

 

Mgr. Martin Červíček otevřel nad tímto tématem diskuzi. 

 

Karel Rejchrt, starosta obce Božanov a člen předsednictva za Komoru obcí SMO ČR doplnil, že závěry 

analýzy budou sloužit k prosazení zájmů měst a obcí při nastavení evropských dotací po roce 2020, 

ale také pro vyjednání národních podmínek umožňujících rozvoj tuzemských municipalit . Veřejné 

prostředky EU by měly směřovat na projekty, které obce potřebují.  

 

Ing. Radana Leistner Kratochvílová – každé území má svá specifika a odlišné potřeby, analýza 

zahrnuje i velikostní kategorie obcí a jejich polohu v rámci sídelní struktury (zázemí metropole, 

aglomerace, periferie apod.), a MMR díky tomu s touto analýzou dále pracuje. MMR zjištěné 

skutečnosti a podněty předává a tlumočí na další platformy. 

 

Dle Ing. Martina Horáka, ředitele krajské pobočky Úřadu práce v HK, bude v budoucnosti potřeba 

nejen více kapacit v domovech důchodců, ale i více pracovníků v sociálních službách, v potaz je 

potřeba vzít oboje.  

 

Bc. Ivana Hrubá z Agentury pro sociální začleňování konstatovala, že analýza je pro agenturu 

unikátním zdrojem informací, je důležitá při mapování a identifikaci sociálně vyloučených lokalit, řada 

obcí totiž vnímá sociální vyloučení jako problém. 

 

Ing. Ladislav Mlejnek doplnil, že sekretariát RSK KHK je se SMO ČR stále v kontaktu, i z důvodu 

potřeby získání dalších dat. Příští týden budou východiska z této analýzy představena na 9. zasedání 

NSK jako podklad pro nastavení podpory po roce 2020. 

 

Karel Rejchrt zdůraznil, že SMO ČR se bude snažit dále s analýzou pracovat. 

 

Místopředseda dal hlasovat o návrhu Usnesení 10/11/2018/RSK.  

„RSK KHK bere na vědomí výstupy Analýzy potřeb měst a obcí v ČR“  

Schváleno jednomyslně (13 hlasovalo pro). 

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  
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8. Aktuální informace za integrované nástroje ITI a CLLD 

Ing. Filip Hoffman, koordinátor ITI z Magistrátu města Pardubic, informoval o dění v ITI Hradecko-

pardubické aglomerace.  

 ŘV ITI dne 17. 1. 2018 a MMR-ORP dne 2. 2. 2018 schválili Průběžnou zprávu o plnění 

Strategie ITI Hradecko-pardubické aglomerace za období 1. 7. 2017 – 31. 12. 2017 

 Vyhlášeno a ukončeno 31 výzev nositele ITI (za 2,13 mld. Kč) a 19 výzev ZS ITI (za 1,35 mld. 

Kč), 9 z nich ukončeno a 10 probíhá 

 22. 3. 2018 se předpokládá schválení Změny Strategie ITI Zastupitelstvem města Pardubic  – 

Změny se týkají především úpravy finančních plánů a navyšování alokací včetně úpravy 

hodnot indikátorů 

 Dále byl představen přehled schválených projektových záměrů a harmonogram výzev v roce 

2018 (u výzvy Služby a infrastruktura v OP PIK není jasné, zda bude vyhlášena – probíhají 

vyjednávání). 

 Publicita ITI – zpracován Manuál vizuální identity (marketing), probíhá outdoorová kampaň, 

začal se vydávat elektronický čtvrtletník 

 

Mgr. Petr Kulíšek, předseda Krajské sítě MAS, představil novinky v oblasti působnosti MAS a novinky 

v postupu realizace strategií CLLD v KHK. V kraji jsou již chváleny všechny strategie. MAS postupně 

vyhlašují výzvy. Některé MAS však stále nevyhlásily žádnou výzvu (čekají na schválení procesních 

dokumentů), za 2 roky končí programovací období a MAS jsou tak v časové tísni (zpožďuje se 

realizace strategií CLLD).  KS MAS vidí problém i ve zpožďování schvalování fiší v Programu rozvoje 

venkova (PRV). S ohledem na výše uvedené problémy a potřebu prodloužit lhůty naplňování milníků 

navrhla KS MAS RSK KHK několik usnesení.  

Na návrh usnesení reagovala Ing. Radana Leistner Kratochvílová z MMR: Zrychlení administrativních 

procesů se řešilo i na NSK. Na úrovní EU je ČR v podpoře CLLD unikátní. ŘO IROP problém MAS řeší, 

informace k SZIF nemáme. Tlak na milníky – ŘO se snaží zmírnit důsledky související s naplňováním 

milníků, existují však nařízení a limity dané Evropskou komisí.   

Mgr. Martin Červíček: Existují konkrétní skutečnosti, např. v souvislosti se SZIF, co se zdržuje a proč? 

RSK by neměla schvalovat obecná usnesení. 

Mgr. Petr Kulíšek: Usnesení obecně nelze vztáhnou na všechny MAS. Schvalování fiší trvá i 6 měsíců. 

U CRR se dlouho čeká na závěrečně ověření způsobilosti žádostí. 

Ing. Leoš Macura z CRR: CRR ve spolupráci s ŘO přijalo několik opatření, došlo ke zrychlení ověření 

způsobilosti žádostí o podporu předložených v IROP SC 4.1. 

Mgr. Petr Kulíšek: KS MAS vidí postupnou snahu o řešení problémů, avšak tento proces je stále 

pomalý. 
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Mgr. Martin Červíček: Vyzval KS MAS k doplnění podrobností, podnět bude předán k projednání 

projednávání na 9. zasedání NSK. 

Mgr. Kateřina Drábková Bíbusová: Skok do života, o.p.s. se chystá realizovat projekt farmy 

v Polánkách nad Dědinou, spolupracuje s MAS Nad Orlicí. Je velmi těžké se „napasovat“ do Strategie 

CLLD MAS je těžké, 4 a půl měsíců se čekalo na přidání sousloví „a navazujících budov“. OPS je ve 

zpoždění (s přípravou se začalo loni v červnu), nejsou připraveny finanční prostředky na investiční a 

neinvestiční část v první fázi (jsou připraveny i další navazující fáze). Dle p. Bíbusové jsou to jediné 

možné dotace na podporu sociálních služeb. Další možnost už nebude.  

Mgr. Petr Kulíšek: Tento podnět je možné vztáhnout i na podnět KS MAS. 

RNDr. Zita Kučerová Ph.D.: K předložení těchto usnesení na 9. zasedání NSK Je potřeba mít silnou 

argumentaci, je potřeba je konkretizovat. 

Mgr. Kateřina Drábková Bíbusová: Výzva k urychlení řešení tohoto problému. 

Diskutující se nakonec shodli nad upraveným zněním Usnesení 11/11/2018/RSK a 12/11/2018/RSK. 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o upraveném návrhu Usnesení 

11/11/2018/RSK.  

„RSK KHK bere na vědomí podnět KS MAS na výrazné zrychlení administrativních procesů 

na straně: 

 Státního zemědělského intervenčního fondu (SZIF) v souvislosti s potvrzováním 

znění Fichí před vyhlašováním Výzev MAS (a vyhýbání se nepodstatným 

připomínkám k nastavení preferenčních kritérií, které zdržují celý proces)  

 Centra pro regionální rozvoj (CRR) v souvislosti se závěrečným ověřením 

způsobilosti žádostí o podporu předložených v SC 4.1 a prováděním průběžných 

plateb v SC 4.2 

RSK KHK požaduje zpřesnění tohoto podnětu ze strany KS MAS a doporučuje ho projednat 

na 9. zasedání NSK.“ 

Schváleno jednomyslně (12 hlasovalo pro).  

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o upraveném návrhu Usnesení 

12/11/2018/RSK.  

„RSK KHK bere na vědomí podnět KS MAS na ŘO IROP a ŘO PRV ke snížení tlaku na plnění 

finančních milníků u Strategií CLLD s ohledem na výrazný časový posun jejich schvalování a 

ke spuštění implementace v důsledku dlouhých lhůt na straně těchto ŘO 

RSK KHK doporučuje tento podnět projednat na 9. zasedání NSK.“ 

Schváleno jednomyslně (12 hlasovalo pro). 



 

 

Projekt „Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje II“ je spolufinancován Evropskou unií. 

 

   

 

Mgr. Petr Kulíšek představil návrh znění Usnesení 13/11/2018/RSK: 

„RSK KHK na podnět KS MAS vyzývá Národní orgán pro koordinaci a dotčené resorty, zejména MMR a 

MZe, ke zveřejnění postupů a stanovení a zveřejnění návrhů priorit pro podporu rozvoje venkova a 

využití integrovaných nástrojů, zejm. CLLD/Leader po roce 2020 včetně zajištění transparentní 

informovanosti a aktivního zapojení územních partnerů do přípravy ČR a regionů na období 2021+“. 

Mgr. Petr Kulíšek: Není zveřejněn návrh priorit na období 2021+, který se může připomínkovat. 

Krátká doba na reakci (2–3 měsíce).  

Ing. Radana Leistner Kratochvílová: Bavíme se o SRR21+ nebo kohezní politice po roce 2020? Kdo 

jsou dotčené rezorty, na koho toto usnesení cílí? O jaké postupy zveřejňování se jedná? NS MAS je 

v pracovních skupinách při tvorbě SRR21+ (např. Ing. Jiří Krist). 

Mgr. Petr Kulíšek: Usnesení a podnět vychází z NS MAS a lidí, kteří jsou v těchto PS. 

Ing. Radana Leistner Kratochvílová: Priority jsou defacto cíle SRR21+. MMR ničím konkrétnějším 

nedisponuje. 

RNDr. Zita Kučerová Ph.D.: Zástupci v pracovních skupinách si musí mezi členskou základnou 

předávat informace. Zastoupení venkova a MAS v tomto procesu tvorby SRR21+ je. 

Ing. Radana Leistner Kratochvílová: Aktuální výstupy jsou na stránkách Územní dimenze a extranetu 

(pro členy PS). 

Mgr. Petr Kulíšek: Doporučil stáhnutí navrženého usnesení. 

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

9. Aktuální informace za akční plány rozvoje vzdělávání v KHK 

Mgr. Petr Kulíšek sdělil RSK informace o MAP v KHK a poděkoval RSK za součinnost při schvalování 

území působnosti MAP.  

 

Mgr. Petra Hnátová, projektová manažerka KAP z odboru školství Krajského úřadu KHK,  představila 

RSK aktuální informace o projektu KAP a projektu Implementace KAP. Dne 1. ledna byla zahájena 

implementace KAP (I-KAP) s CZV 95 mil. Kč. Na projektu budou spolupracovat: Krajská hospodářská 

komora, Pedagogicko-psychologická poradna, Školské zařízení pro DVPP a střední školy. 

Spolupracujícími subjekty budou základní školy v KHK. Aktivitami projektu budou: podpora 

kariérového poradenství, podpora společného vzdělávání, polytechnické vzdělávání, čtenářská  

a matematická gramotnost. 

 

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
http://www.cirihk.cz/rskkhk.html



